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บทคัดยอ 

                     
 เฉาอวี่เปนนักเขียนบทละครในศตวรรตที่ 20 ที่ลือช่ือของประเทศจีน งานประพันธของ

เฉาอวี่ ไดรับอทิธิพลจากศิลปะการเขียนและแนวคิดของนักประพนัธชาวจีนและชาวตางประเทศ
หลอหลอมเขาเปนอันหนึ่ง ผลงานการประพันธของเฉาอวี่คือการผสมผสานวัฒนธรรมจีนเขากับ
ปมเนื้อหาพลังศรัทธาดั้งเดิมและความเชื่อในพระเยซูคริสตรถายทอดและสรางสรรคเปนงาน
โศกนาฏกรรมแหงชวีิต โศกนาฏกรรมที่ปรากฏในบุคลิกตัวละคร  โศกนาฏกรรมแหงการดํารงตน 
โศกนาฎกรรมแหงสังคม ที่โคจรภายใตผืนโลกแหงโศกนาฏกรรมซับซอนและหลากหลาย  ผลงาน
การประพนัธเหลานี้แสดงใหเห็นถึงทัศนะของนักเขยีนที่มีตอการดํารงตนของมนุษยชาต ิ ที่
ถายทอดเปนรูปธรรมมีภาพลักษณความแทจริงของสังคม  เปนลักษณะงานประพันธที่แปรโฉมจาก
รูปแบบการประพันธประเภทโศกนาฏกรรมดั้งเดิมของจนีใหมีเอกลักษณพเิศษในอกีรูปแบบหนึ่ง
จนไดรับชื่อเสยีงเปนอันมาก   
 
 
 คําสําคัญ           บทละครของเฉาอวี ่   โศกนาฏกรรม    ความเขาใจทีม่ีมาแตดั้งเดิม   รูปแบบ 
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Abstract  

As one of the most distinguished playwright of china in the 20th century, Cao yu, whose 
works is inclusive and comprehensive, has absorbed the essence of many writers, ancient and 
modern , Chinese and foreign. The integration of Chinese traditional culture, the original worship 
complex and the Christian presented in his works, has created a world of tragedy one after another, 
which is including the tragedy of fate, the tragedy of character, the tragedy of survival or society, 
and many other types of profound tragedy. These works have shown his concern for the value of 
human existence, and there is not only metaphysical thinking, but also exploration based on the 
roots of social reality. His works made great achievements for it has changed the traditional 
Chinese drama in which the tragedy is often monotonous and superficial.  
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中文摘要 

 

作为 20 世纪中国最为杰出的戏剧家，曹禺的作品兼容并包，

吸收了古今中外多家的思想及艺术精华。他在创作中，将中国传统

文化，原始崇拜情结和基督教思想有机结合，营造了一个又一个包

括命运悲剧、性格悲剧、生存悲剧、社会悲剧等多种类型的丰富、

深刻的悲剧世界。这些作品表现出他对人的存在价值的关注，既有

形而上的思考，也有扎根社会现实的探索，改变了中国传统戏剧创

作中悲剧意识单一、肤浅的局面，取得了巨大的艺术成就。 

 

关键词:  曹禺戏剧；悲剧；意识之源；类型 
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